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Sprawozdanie z działalno ści 

Zarządu Polskiego Zwi ązku Warcabowego 

za 2007 rok 

Polski Związek Warcabowy zarejestrowany jest w Sądzie Rejonowym dla M. St. 

Warszawa, Sąd Gospodarczy, XIX Wydział KRS, ul. Barska 28/30, 02-315 Warszawa pod nr. 

0000218641, jest stowarzyszeniem – Polskim Związkiem Sportowym. Siedziba PZWarc 

mieściła się w Warszawie przy ul. Aleja Niepodległości 225 m 10, a od 12.09.2007 r. mieści 

się w Mińsku Mazowieckim, przy ulicy Warszawskiej 140. Adres do korespondencji: 

PZWarc 05-300 Mińsk Mazowiecki skrytka pocztowa 54. 

 

W roku 2007 związkiem kierował zarząd w składzie: 

Honorowy Prezes - Maria Moldenhawer-Frey 

Prezes - Tadeusz Kosobudzki, 

Wiceprezes - Stanisław Markowski, 

Sekretarz - Sylwester Flisikowski, 

Skarbnik - Maria Bakuła, 

Członkowie - Marcin Grzesiak, Henryk Kulik, Leszek Pętlicki. 

 

W trakcie roku z funkcji skarbnika zrezygnował Leszek Pętlicki, którego zastąpiła Maria 

Bakuła. 

 

Pracę zarządu nadzorowała Komisja Rewizyjna w składzie: 

Przewodniczący - Jan Artymowicz 

Sekretarz - Grzegorz Kulma 



Członkowie - Michał Czarski, Feliks Kondracki 

 

Składkę członkowską za 2007 r zapłaciło 41 klubów. W rejestrze mamy ok. 5 tys. nazwisk 

zawodników. Wydaliśmy ponad 600 licencji zawodniczych dla zawodników zrzeszonych w 

61 klubach. Wydaliśmy 41 licencji klubowych. 

 

Zarząd spotykał się na swoich posiedzeniach cztery razy: 

· 24 lutego w Mińsku Mazowieckim, 

· 15-16 czerwca w OW Leśne Wrota, 

· 15 września w Gnieźnie, 

· 01 grudnia w Mińsku Mazowieckim. 

 

Na tych posiedzeniach między innymi: 

· Zarząd zdecydował o nowelizacji uchwały w sprawie regulaminu przyznawania licencji 

zawodniczych oraz licencji klubowych, 

· Podjęto decyzję o zmianach w statucie PZWarc, 

· Dokonano zmian w systemie współzawodnictwa, które dotyczyły uzupełnienia uchwały o 

imprezy PZWarc, MP w warcabach 100-polowych szybkich. Zarząd przyjął, że do 

współzawodnictwa w roku 2007 brane będą zawody MP zgodnie z regulaminem 

współzawodnictwa, natomiast od roku 2008 będą uwzględniane również ME i MŚ. Do 

prowadzenia klasyfikacji punktowej upoważniono Leszka Pętlickiego. 

· Na podstawie par. 15 ust. 2 statutu PZWarc zarząd wykluczył z członkostwa PZWarc 

następujące kluby: 

    - LZS/OKSiR Wisznia Mała, 

    - KW ,,Ślęzanin” w Sobótce, 

    - WKS przy MDK w Częstochowie. 

· Na podstawie par. 20 statutu PZWarc. zarząd postanowił zwołać Nadzwyczajne Walne 

Zgromadzenie Członków Związku. Walne odbyło się w Pile podczas rozgrywanych MP w 

warcabach klasycznych, gdzie podjęto próbę uaktywnienia Kolegium Sędziów, 

· Postanowiono, że koszty sędziego głównego turniejów PZWarc opłaca Związek, a opłatę za 

wykonaną pracę sędzia główny otrzyma przelewem po wysłaniu pisemnego sprawozdania do 

biura związku oraz Komisji Technicznej nie później niż w terminie 7 dni po zakończeniu 

prowadzonych zawodów, 

· Opracowano kalendarz imprez warcabowych na rok 2008, 



· Powołano komisję techniczną w następującym składzie: 

Marek Ptak – przewodniczący, Marcin Grzesiak, Bogusław Szelest i Jan Kotek – 

członkowie. Już w 2008 roku na wniosek Przewodniczącego za kol. Szelesta i Kotka 

do KT wszedł Socha i Trafny, 

· Zadecydowano o zleceniu wykonania programu sędziowskiego ChessArbiterPro oraz 

programu do prowadzenia ewidencji. Oba programy są już wykorzystywane, 

· Na wniosek Prezesa zdecydowano aby IMMP były rozgrywane (jak dawniej) w ferie 

zimowe a DMMP w czerwcu, 

· Zdecydowano że 50% z wpisowego z imprez mistrzowskich PZWarc. jest dochodem 

związku, 

· Zarząd przyjął stawki wpisowego, które obowiązują od 1 stycznia 2008 r. 

· W budżecie na 2008 rok zarząd uchwalił wydatki m. in. na czynsz, telefon i wynagrodzenie 

dla księgowej, programy do sędziowania i księgowości, dla sędziów głównych imprez 

PZWarc. Dochody związku to m.in. 50% wpisowego z imprez PZWarc, składka członkowska 

w wysokości 200 zł (250 po 30 czerwca), koszt licencji zawodniczej i klubowej (20 zł), 

koszty związane z ewidencją turniejów ( 1 zł od uczestnika), 

· Na wniosek Jana Artymowicza przyjęto regulamin przynależności klubowej, 

· Na wniosek Stanisława Markowskiego przyjęto program i zasady szkolenia kadry w 2008 

roku. Szkoleniem objęci będą powołani do kadry kadeci i juniorzy, 

· Przyjęto zmiany w regulaminach ramowych. Wszystkie regulaminy ramowe zawodów 

indywidualnych PZWarc zostają uzupełnione o następujący punkt. "W przypadku zgłoszenia 

w danej kategorii mniej niż 3 zawodników zawody nie są rozgrywane". 

· Zarząd podjął decyzję, że następujące turnieje w warcabach 64-polowych rozgrywane będą 

na zasadzie minimeczy z losowaniem debiutów: 

    - Indywidualne Mistrzostwa Polski, 

    - Indywidualne Mistrzostwa Polski Kobiet. 

    - Mistrzostwa Polski w grze aktywnej. 

Jednocześnie Zarząd zobowiązał Marcina Grzesiaka do opracowania ogólnego regulaminu 

turniejów rozgrywanych na zasadzie minimeczy z losowaniem debiutów zgodnego z 

zasadami obowiązującymi w Sekcji 64 FMJD, 

· Sprecyzowano zmiany w regulaminie współzawodnictwa klubowego: 

    - zajęcie miejsca w ME będzie punktowane 2x jak w MP, w MŚ 3x jak w MP, 

    - we współzawodnictwie mogą uczestniczyć kluby będące członkami PZWarc i posiadające 

licencję klubową, 



 

Dużo czasu zarząd poświęcił na „próby” współpracy z Kolegium Sędziów PZWarc, w tym na 

zwołanie nadzwyczajnego Zjazdu Delegatów. Niestety wg oceny zarządu praca KS 

pozostawia wiele do życzenia. 

 

W roku 2007 zarząd realizował wszystkie zadania wynikające z przepisów, ważne dla 

funkcjonowania PZWarc oraz upowszechniania i rozwoju sportu warcabowego. 

 

Odbyły się prawie wszystkie imprezy mistrzowskie. Wyjątek stanowią MP w warcabach 100-

polowych do lat 22, które po wielu próbach znalezienia dogodnego terminu dla zawodników 

ostatecznie nie zostały przeprowadzone. 

 

Aktualnie realizujemy kalendarz imprez na 2008 rok. 

 

Wszyscy którzy złożyli poprawnie wypełnione wnioski-zawodnicy i kluby, na bieżąco mają 

wydawane decyzje w sprawie licencji. Braliśmy udział w rozgrywkach międzynarodowych. 

Niestety, w dalszym ciągu związek nie jest w stanie w całości pokryć kosztów udziału w tych 

imprezach. Tam gdzie startowaliśmy pokrywaliśmy wpisowe i koszty ubezpieczenia oraz 

częściowo koszty zakwaterowania, wyżywienia i podróży. 

 

Z analizy udziału naszych zawodników w ME i MŚ wynika, że po raz kolejny największe 

sukcesy odnosili najmłodsi, choć w tym roku było mniej medali. Nie do końca 

satysfakcjonuje nas jeden medal srebrny Klaudii Mroczko z MME w St. Petersburgu i także 

srebrny, choć tym razem bardzo znaczący 16-letniej Natalii Sadowskiej z MŚ dziewcząt do 

lat 19. 

 

W międzynarodowych warcabowych władzach reprezentują nas Leszek Pętlicki, 

wiceprezydent sekcji warcabów 64-polowych FMJD oraz Sylwester Flisikowski. Niestety w 

Szczecinie nie mamy już siedziby Europejskiej Konfederacji Warcabowej. W ubiegłych 

latach dużym utrudnieniem w pracy zarządu był brak stabilnego składu. Od początku istnienia 

PZWarc. nie było dłuższego okresu kiedy zarząd był w pełnym składzie. Mam nadzieję, że 

rok 2007 był w tym względzie rokiem przełomowym. 

 



Słowa uznania należą się Komisji Technicznej, w tym Przewodniczącemu Panu Markowi 

Ptakowi za wyprowadzenie na prostą spraw rankingów, ewidencji i komunikatów. 

 

Rok 2008 dla PZWarc powinien dobry, także finansowo. Podpisaliśmy już jedną umowę z 

Ministerstwem Sportu i Turystyki, które nasze działania wesprze kwotą 50 tysięcy zł (w 2007 

było to 40 tysięcy). Mamy nadzieję na podpisanie umów z MSpoort – Departamentem Sportu 

Powszechnego (w roku 2007 otrzymaliśmy 29 000 zł) oraz Urzędami Marszałkowskim kilku 

województw i kilku miast ( np. Szczecin, Kielce, Mława). 

 

Planujemy cykl szkoleń na które mamy już zabezpieczone środki finansowe. 

 

Planujemy realizację wszystkich imprez z systemu współzawodnictwa określonych w 

kalendarzu. Jedna, zgodnie z planem właśnie się odbywa. Inne jak „Olimpiada Gier 

Umysłowych” w Chinach wyglądają optymistycznie (oceniając po zainteresowaniu udziałem 

w niej naszych zawodników). 

 

W dalszym ciągu będziemy kładli nacisk na przestrzeganie już istniejących przepisów oraz 

ich poprawianie co powinno być czynnikiem rozwoju sportu warcabowego. 

 

Zarząd, deklarując w dalszym ciągu pracę dla dobra warcabów, życzy za Państwa 

pośrednictwem wszystkim warcabistom sukcesów we współzawodnictwie a działaczom 

satysfakcji w pracy. 

 

Z warcabowym pozdrowieniem 

Zarząd Polskiego Związku Warcabowego 


